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PROTOKÓŁ nr LXVI/2024 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 31 stycznia 2024 r. w godzinach 1000 – 1430 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski  

13. Kamil Lauryn 

14. Monika Lipińska 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Jarosław Schabieński 

20. Andrzej Turowski   

21. Łukasz Wojno 

 

Nieobecni radni: 

1. Anna Ruszewska 

2. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LXVI sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach. Poinformował, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a 

więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta była 

zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta 

Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Annę Cyran – Skarbnik Miasta 

Suwałk oraz Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. Powitał również Jacka 

Niedźwiedzkiego – Posła na Sejm RP. 

Zdzisław Przełomiec powitał pozostałe osoby, których udział jest wymagalny, przedstawicieli 

prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 20 radnych, w związku z powyższym 

istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Dodał, że o 

nieobecności poinformowali: radna Anna Ruszewska oraz radny Marek Lech Zborowski-

Weychman.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że porządek obrad 

został radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego przyjęty został następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LXV/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 21 grudnia 2023 roku. 

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2023 r. 

7. Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach  

na 2024 rok. 
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8. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2024 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Suwałki, a także określenia granic obwodów 

tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta Suwałk.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IX/109/2019 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk  

na 2024 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu 

pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad 

udzielania dotacji w ramach programu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych.   

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 20480/5, 

20480/4, 20469/1, 20469/2, 20480/2, 20470 oraz części działek o nr ewid.: 20468, 

20479/1, 20492/9, 20471, 20480/3, 20481, 20482 przy ul. Szwajcaria w Suwałkach. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego działki o  nr ewid.: 20476, 20478, 20477/1, 20477/2 

przy ul. Szwajcaria w Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu Osiedla Emilii Plater, położonego przy ulicy T. Kościuszki nr 

85 w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 10962/1 i 12369/2 w Suwałkach.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowo – zachodniego rejonu ulicy Zastawie w Suwałkach.   

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Suwałki lub jego jednostkom 

organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną. 
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23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

budynków lub ich części, w których wykonano remont elewacji. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie 

zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca 

pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

gruntów stanowiących zrekultywowane tereny po górniczych wyrobiskach nadziemnych 

zajętych na potrzeby prowadzenia działalności w zakresie turystyki, rekreacji i sportu. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań  

na lata 2024-2041. 

28. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

29. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr LXV/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2023 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LXV/2023 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 30 stycznia 2024 r.  

 

Dodał, że w wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i 

uzupełnień, wobec czego protokół nr LXV/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

21 grudnia 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 21 grudnia 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 21 grudnia 2023 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 
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Bogdan Bezdziecki powiedział, że podczas ostatniego posiedzenia Rady Sportu zostało 

przedstawione stanowisko o konieczności zwiększenia środków na finansowanie sportu dzieci 

i młodzieży. Zaproponowano zwiększenie o kwotę 200 tys. zł, co zostało pozytywnie 

zaopiniowane przez Komisję Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w 

Suwałkach. Zapytał czy jest możliwość jak najszybszego wyasygnowania tych środków z 

budżetu, ponieważ potrzeby są ogromne m.in. jeśli chodzi o młodzież trenującą w Klubie 

Wigry Suwałki, która awansowała do makroregionu.  

Następnie zapytał o system elektronicznej rezerwacji obiektów – na jakim etapie są 

przygotowania z tym związane i kiedy jest szansa na udostępnienie tego systemu 

mieszkańcom.  

 

Wojciech Pająk poruszył temat suwalskiego PKS-u. Jak powiedział PKS realizuje usługę 

publiczną, na którą są przeznaczane m.in. podatki. Dodał, że istnieje rządowy fundusz 

rozwoju przewozów autobusowych, który służy do tego, aby PKS-y dofinansowywać a 

kolejny rok w województwie podlaskim ten fundusz nie został wykorzystany a środki zostaną 

przekazane innym województwom, które zgłosiły dużo większe zapotrzebowanie. Podkreślił, 

że tracą na tym m.in. Suwałki, ponieważ zmniejsza się atrakcyjność miasta pod względem 

komunikacyjnym. Zapytał, czy Miasto może zainterweniować w tej sprawie u władz 

wojewódzkich.  

Następnie poruszył kwestię bezpieczeństwa w kontekście miejskiej imprezy sylwestrowej, 

która odbyła się na Placu M. Konopnickiej. Jak powiedział, impreza ta została bardzo dobrze 

oceniona przez mieszkańców. Zwrócił jednak uwagę na to, że mieszkańcy odpalali fajerwerki 

w zatłoczonym miejscu, co stwarzało duże niebezpieczeństwo. Zapytał czy jest taka 

możliwość, aby w przyszłości wydzielić strefę, gdzie odpalanie tych fajerwerków będzie 

możliwe w sposób bezpieczny i aby było to zgodne z przepisami.  

 

Kamil Klimek poruszył temat oferty miejskich jednostek oraz szkół na czas ferii. Zapytał, ile 

szkół podjęło się wyzwania, aby ten wypoczynek dzieciom zorganizować.  

Następnie poruszył temat zawodów strategicznych oraz podwyżek wynagrodzeń. Jak 

powiedział nadal widoczne jest spłaszczenie wynagrodzeń. Podał przykład ratowników 

zatrudnionych w Aquaparku. Jak powiedział jest duży problem z  kadrą w tej dziedzinie i jest 

to zawód niedoceniany. Zaapelował, aby temat wynagrodzeń uregulować, ponieważ niedługo 

nie będzie miał kto pracować w Aquaparku czy na basenie w SP nr 10. Warto stworzyć 

wykaz zawodów strategicznych, bez których miasto nie może funkcjonować, bo powstają 

nowe obiekty a bez niektórych pracowników nie będą one mogły funkcjonować.  

Na koniec wspomniał, że miasto nie otrzymało dofinansowania na remonty części ulic w 

mieście. Zwrócił uwagę, że sprawdzał m.in. stan ulicy Powstańców Śląskich i jest tam 

konieczna chociażby doraźna pomoc i tymczasowe utwardzenie nawierzchni. Poprosił, aby 

wykonać to siłami Zarządu Dróg i Zieleni.  

 

Karol Korneluk poruszył temat sportu dzieci i młodzieży. Jak powiedział zwrócili się do 

niego rodzice jednego z zawodników, który ma duże osiągnięcia sportowe w brazylijskim jiu-

jitsu. Problem w tym, że nie można temu zawodnikowi przyznać stypendium z programu 

„Zdolny Suwalczanin”, ponieważ związek sportowy, do którego on należy nie jest zrzeszony 



6 
 

w Polskim Związku Sportowym. Wspomniał, że temat ten był już poruszany i omawiany, ale 

poprosił aby znaleźć rozwiązanie, aby osoby, które mają osiągnięcia mogły otrzymać pomoc 

finansową, dzięki której będą mogły się rozwijać, ale też promować klub, w którym trenują 

oraz miasto, z którego pochodzą. Zaznaczył, że trzeba tutaj wyjść poza pewne schematy i 

przyjęte rozwiązania.  

Następnie poruszył temat miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych. Jak powiedział, 

przy budynku Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności jest problem z 

parkowaniem, zwłaszcza jeśli chodzi o osoby niepełnosprawne w znacznym stopniu. Dodał, 

że trzeba im ten dostęp do placówki ułatwić i te miejsca parkingowe wybudować.  

Na zakończenie poruszył temat Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego. Podziękował, że jego 

prośby zostały wysłuchane i w tym roku procedury związane z realizacją projektów zostały 

znacznie przyspieszone.  

 

Jacek Juszkiewicz zapytał o zieleń w okolicy ul. Bulwarowej, gdzie stare drzewa zostały 

wycięte pod inwestycję deweloperską. Zapytał czy podczas podpisywania umowy inwestor 

został zobowiązany do nasadzeń a jeśli tak, to czy zostały one wykonane i w jakim miejscu.  

Następnie poruszył temat Biblioteki Publicznej w kontekście stanu technicznego tego obiektu. 

Wspomniał też, że na remonty Biblioteki i filii bibliotecznych były przeznaczone dość duże 

środki, stąd pytanie, jak wyglądają odbiory tych remontów, skoro te prace nie przynoszą 

efektów. 

Powiedział, że warto byłoby przeprowadzić audyt, kontrolę itd. w tym zakresie środków 

wydanych na remonty, które nie przyniosły efektów.  

Następnie powiedział, że mieszkańcy dbają o chodniki, które leżą przy ich posesjach zarówno 

zimą, jak i latem. Dodał, że jednak, kiedy np. na tymże chodniku przez jakiś czas stoi paleta z 

opałem, która czeka na rozładunek, to już zaczynają się interwencje ze strony Miasta, aby nie 

zastawiać chodnika i tę paletę usunąć. W kontekście tego zapytał dlaczego na terenie Urzędu 

Miejskiego stoi ścianka do prezentacji, która zasłania tablicę informacyjną i nie należy do 

majątku Urzędu. Zapytał dlaczego w takim wypadku nie ma interwencji ze strony np. Straży 

Miejskiej.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer nawiązał do tematu uliczek osiedlowych, o którym mówił radny 

Kamil Klimek. Wspomniał, że do wielu lat w mieście jest realizowany program budowy dróg 

lokalnych. Jak powiedział, niestety okazało się, że trzy ulice nie dostały dofinasowania, więc 

nie zostaną one w najbliższym czasie wyremontowane. Zapytał, czy ta inwestycja będzie 

złożona do jakiegoś programu, aby dać jej szansę na realizację. Dopytał też, do jakich 

programów Miasto będzie zgłaszało swoje potrzeby nie tylko w zakresie dróg, ale też innych 

inwestycji. Poprosił, aby nad kwestią tych trzech ulic pochylić się mocniej, ponieważ jest tam 

duża potrzeba remontu.  

 

Kamil Lauryn poruszył temat ul. 1 Maja 17, 17a i 17b w kontekście dojazdu do garaży. Jak 

powiedział, temat był już poruszany, były też prośby o interwencję Straży Miejskiej w tym 

zakresie. Poprosił raz jeszcze zarówno Straż Miejską, jak i Policję o przyjrzenie się sytuacji, 

ponieważ mieszkańcy nie mogą dotrzeć do swoich garaży, mają problemy z zaparkowaniem 

samochodu na własnym osiedlu. Jak wyjaśnił jest to spowodowane tym, że po sąsiedzku jest 
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targowisko miejskie a korzystający z niego klienci zamiast zaparkować na płatnym parkingu 

targowiska to szukają miejsc gdzie indziej.  

Następnie poruszył temat klubu Wigry Suwałki, w którym trenują dzieci i młodzież. Jak 

powiedział, część młodzieży awansowała do makroregionu a  z tym wiążą się ogromne 

koszty, ponieważ w grę wchodzą dalekie wyjazdy. Poprosił w imieniu Klubu o wsparcie tej 

młodzieży, bo jest to dla niej szansa na rozwój.  

 

Jarosław Schabieński powiedział, że w momencie, kiedy były duże opady śniegu miasto 

było nieprzejezdne a są takie miejsca kluczowe, które muszą być dostępne. Duży problem był 

m.in. z dojściem do dworca kolejowego. Podkreślił, że jest to niedopuszczalne, aby dostęp do 

miejsc użyteczności publicznej był tak bardzo utrudniony. Podkreślił, że chodzi również o 

centrum miasta, gdzie poruszanie się po chodnikach było bardzo utrudnione zwłaszcza dla 

osób niepełnosprawnych czy starszych. Wspomniał również o parkingach, które nie były 

odśnieżone i zapytał, kto odpowiada za odśnieżanie parkingów np. przy ul. Kościuszki, które 

są objęte opłatami.  

 

Adam Ołowniuk również poruszył kwestię stanu miasta w czasie opadów śniegu, głównie 

jeśli chodzi o chodniki i parkingi. Jak podkreślił, nie jest to tylko problem Zarządu Dróg i 

Zieleni, bo chodzi też o braki w sprzęcie, który jest potrzebny do odśnieżania oraz 

pracowników. Dodał, że Miasto inwestuje w drogi, budynki, ale trzeba się też przyjrzeć np. 

kwestiom zatrudnienia w jednostkach tj. ZDiZ.  

Następnie wspomniał, że podczas Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki była mowa o 

stypendiach artystycznych. Powiedział, że osób uzdolnionych jest w mieście bardzo wiele a w 

związku z tym zapytał czy jest taka możliwość, aby w jednej ze szkół średnich powstała klasa 

o profilu artystycznym. Powiedział, że może w budynku przy ul. Kościuszki 45 mogłoby 

powstać centrum edukacji artystycznej i tam młodzi ludzie nie tylko z Suwałk, ale też okolicy 

mogliby rozwijać swoje talenty.  

 

Sylwester Cimochowski zaproponował, aby zmienić system odśnieżania ulic, przy których 

nie ma parkingów i mieszkańcy muszą parkować wzdłuż tych ulic. Tak jest przy ul. Patli i 

Minkiewicza.. Zaproponował, aby odśnieżać te ulice w nocy, kiedy tych samochodów jest 

mniej.  

Następnie powiedział, aby w kwestii odśnieżania wszyscy nabrali pokory do sytuacji, bo 

przez 16 dni padał śnieg i osoby odśnieżające miasto naprawdę ciężko pracowały. Dodał, że 

zastrzeżenia można mieć do stanu chodników, ale potrzeba tutaj też zrozumienia i ludzkiej 

życzliwości. Nie jest możliwe, aby w jednym terminie odśnieżyć całe miasto – wszystkie 

chodniki i parkingi.  

 

Zdzisław Przełomiec poruszył temat dworca kolejowego i jego stanu. Jak powiedział nie ma 

tam parkingów, ławek oraz toalety, która jest, ale w innym obiekcie. Dodał, że w programie 

inwestycji dworcowych na lata 2016-2023 przewidziano naprawę tego wszystkiego i 

stworzenie dworca z prawdziwego zdarzenia. W dokumentacji była przewidziana m.in. wiata 

nad peronem, tunel pod torami, ogrody deszczowe itd. Powstaje pytanie czy te zamierzenia, 

plany zawarte w projekcie są możliwe do zrealizowania. Poprosił, aby nawiązać kontakt z 
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przedstawicielami korporacji kolejowych, dowiedzieć się na jakim obecnie etapie są plany 

związane z suwalskim dworcem i Rail Baltica. Powiedział, że trzeba zrobić co tylko się da, 

aby tę sytuację rozwiązać i poprawić.  

 

Jacek Niedźwiedzki – Poseł na Sejm RP wymienił sprawy, którymi zajmował się w 

kontekście Suwałk w ostatnim czasie jako poseł. Jak powiedział, były to m.in. sprawy 

związane z Ośrodkiem Rehabilitacji. Spotkał się z dyrektor placówki i przekazał osobiście 

dokumentację związaną z problemami placówki do minister zdrowia.  

Następnie nawiązał do sytuacji związanej z aptekami nocnymi i zapowiedział, że wystosuje 

interpelację w tej sprawie.  

Kolejno wspomniał o drodze Białystok – Suwałki. Jak powiedział myślał, że sprawa jest 

załatwiona, bo było zapewnienie ze strony ministerstwa, że droga będzie budowana. 

Przytoczył niepokojące informacje odnośnie budowy tej drogi i zapewnił, że będzie tę sprawę 

monitorował i wyjaśniał.  

Następnie poruszył temat PKS Nova. Omówił pokrótce okoliczności spotkania z dyrektorem 

PKS Nova oraz zwolnienia dyrektora suwalskiego oddziału. Dodał, że rozmawiał również z 

pracownikami oddziału, którzy przedstawili sytuację dotyczącą struktur PKS Nova oraz 

taboru, którym dysponują Suwałki. Podkreślił, że trzeba wspólnie walczyć o PKS Suwałki, bo 

jest to dobro wspólne. Dodał, że problem komunikacyjny dotyczy nie tylko Suwałk, ale wielu 

małych miejscowości, które nie mają dostępu do kolei a prywatni przewoźnicy nie zatrzymują 

się w tych miejscowościach.   

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku za 2023 rok. 

–  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 24 stycznia 2024 r. przyjęła Sprawozdanie 

Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2023 rok 

 

Uwag i pytań nie wniesiono wobec czego, Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2023 rok, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 7 

Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach  

na 2024 rok. 

 
Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady poinformował, że  zgodnie z art. 21 ust. 3 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie Plany 

pracy. Dodał, że Komisje na posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne Plany pracy.  

Radni nie zgłosili uwag i wniosków wobec czego Plany pracy komisji Rady Miejskiej  w 

Suwałkach na 2024 rok, zostały przyjęte. 
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–  Plan pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki - stanowi załącznik nr 7  do protokołu.  

–  Plan pracy Komisji Oświaty i Wychowania - stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

–  Plan pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa - stanowi załącznik nr 9  do protokołu.  

–  Plan pracy Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego - stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

–  Plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej - stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad pkt. 8 

Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2024 rok. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że propozycje 

tematów do projektu Planu pracy Rady na 2024 rok przedłożone zostały przez Prezydenta 

Miasta oraz państwa radnych. Z otrzymanych propozycji został wypracowany projekt Planu 

pracy, który radni otrzymali w materiałach sesyjnych.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego Plan pracy Rady Miejskiej w Suwałkach 

na 2024 rok, został przyjęty – Plan pracy stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Miasto Suwałki, a także określenia granic obwodów 

tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta Suwałk.  

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński – wiceprzewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/862/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Miasto Suwałki, a także określenia granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, 

mających siedzibę na obszarze miasta Suwałk. 

 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 
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Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IX/109/2019 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/863/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

zmieniająca Uchwałę Nr IX/109/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 26 czerwca 2019 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego  

Domu Samopomocy w Suwałkach oraz nadania statutu. 

– stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk  

na 2024 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że według niego programowi trzeba przyjrzeć się dokładniej. 

Podkreślił, że jest ogromny postęp, jeśli chodzi o stronę internetową, komunikację z 

mieszkańcami w zakresie adopcji psów itd. Wspomniał o wizycie w schronisku i powiedział, 

że nadal są tam potrzebni wolontariusze, ponieważ 116 psów wyprowadzają 4 osoby. Dodał 

też, że pomysł na akcję „Adoptuj psa seniora” to duży krok w kwestii opieki nad psami.   
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Następnie powiedział, że z rozmowy z zarządcą schroniska wynika, że nie ma w nim w ogóle 

kotów. Powiedział, że przyjęto zasadę, że koty dziko żyjące to nie koty bezdomne i nie trzeba 

się nimi zajmować a tymczasem z ustawy o ochronie zwierząt wynika obowiązek 

humanitarnego traktowania wszystkich zwierząt a to oznacza zapewnienie im opieki i 

ochrony. Powiedział, że jest to według niego brak opieki nad chorymi kotami wolno żyjącymi 

to zaniedbanie, które można jeszcze naprawić, bo jest to kwestia przesunięcia funduszy i 

dodania jednego podpunktu w tabeli dotyczącej pomocy lekarsko-weterynaryjnej w zakresie 

leczenia kotów wolno żyjących. Koty te byłyby pod opieką społecznych opiekunów kotów.  

Dodał, że w Suwałkach kotami zajęły się organizacje pro zwierzęce, które korzystają z dotacji 

miejskiej, jeśli ona jest. Dodał, że nie chodzi teraz o to, aby zwiększać dotacje, ale przesunąć 

pieniądze ze schroniska Sianożęć na opiekę weterynaryjną prowadzoną przez Miasto Suwałki, 

podpisać umowę z weterynarzem i przy pomocy społecznych opiekunów kotów zająć się tym 

problemem.  

Przypomniał, że w zeszłorocznym budżecie obywatelskim znalazł się projekt, który zdobył 

poparcie społeczne i dotyczył sterylizacji i leczenia, na co przeznaczono po 15 tys. zł i kwoty 

te znalazły się wówczas w tabeli. Jak powiedział, w obecnym Programie tych kwot już nie 

ma, więc zaproponował, aby wzorem ubiegłego roku i wyników budżetu obywatelskiego te 

kwoty wpisać do tabeli.  

Zaproponował, aby w tabeli w § 5 w punkcie 2. „Schronisko dla zwierząt w Suwałkach ul. 

Sianożęć 3A” w podpunkcie b) kwotę 91,5 tys. zł zmniejszyć do 61,5 tys. zł i w punkcie 1. 

gdzie jednostką realizującą jest Prezydent Miasta Suwałk zmienić w podpunkcie d) 

„sterylizacje/kastracje kotów wolno żyjących” kwotę 15 tys. zł na 30 tys. zł. oraz dopisać 

podpunkt h) w brzmieniu: „pomoc lekarsko-weterynaryjna dotycząca chorych kotów wolno 

żyjących będących pod opieką społecznych opiekunów lub schronisk” i na ten cel 

przeznaczyć kwotę 15 tys. zł. Złożył wniosek, aby te dwie propozycje dodać do projektu 

uchwały i przegłosować projekt uchwały z tymi zmianami.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że skontaktowali się z nim przedstawiciele fundacji i 

stowarzyszeń informując, że projekt uchwały nie jest dobrze przemyślany m.in. w kwestii 

rozdawania pieniędzy w zakresie projektu „Adoptuj psa seniora”. Jak powiedzieli, zamiast 

pieniędzy można rozdawać bony na określoną kwotę do weterynarza. Zamiast refundować 

zakup karmy, można przy finalizacji adopcji przekazać karmę tak, aby uniknąć oszustw w 

tym zakresie. Podkreślił, że sam pomysł jest bardzo dobry, ale czas pokaże czy nie trzeba 

będzie dokonać zmian w zakresie bonifikaty.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że podczas komisji nie były 

zgłaszane takie problemy. Jeśli program nie jest doskonały to złożył wniosek formalny o 

zdjęcie punktu z porządku obrad i ponowne skierowanie do komisji. Jednocześnie poprosił 

radnych, aby przed posiedzeniami komisji złożyli formalny wniosek o zmiany w stosunku do 

tego projektu uchwały. Zaznaczył, że do uchwały trzeba będzie wrócić w lutym, jednak 

poprosił, aby na piśmie przedłożyć konkretne zmiany do tego projektu, aby wypracować 

ostateczny kształt uchwały.  
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalnym w 

sprawie zdjęcia punktu 11. z porządku obrad. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) wniosek formalny, został 

przyjęty. 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

programu pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i 

określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/864/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu  

pn. „Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki”  

i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu. 

– stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz 

z autopoprawką – wniosek stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Adam Ołowniuk powiedział, że cieszy się z zapowiedzi spotkania dotyczącego rozkładu 

jazdy komunikacji miejskiej, przystanków, tras itd. Podkreślił, że wiele tras jest bardzo 

długich, więc dobrze byłoby je skrócić, aby mieszkańcy mogli szybciej dotrzeć do celu. 

Zwrócił też uwagę, że w określonej porze młodzież ma problem z dotarciem do szkół, bo 

autobusy są przepełnione.  

 

Karol Korneluk zwrócił uwagę na linię nr 4, która jedzie z Płociczna. Jak powiedział, 

szczególnie rano, kiedy dzieci jadą do szkoły ta linia jest przepełniona, więc trzeba 

zastanowić się nad tym czy nie powinien wtedy jeździć większy autobus.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/865/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy  

osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków.  

– stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 



14 
 

 

UCHWAŁA nr LXVI/866/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.   

– stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 

20480/5, 20480/4, 20469/1, 20469/2, 20480/2, 20470 oraz części działek o nr ewid.: 20468, 

20479/1, 20492/9, 20471, 20480/3, 20481, 20482 przy ul. Szwajcaria w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/867/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 20480/5, 20480/4, 20469/1, 

20469/2, 20480/2, 20470 oraz części działek o nr ewid.: 20468, 20479/1, 20492/9, 20471, 

20480/3, 20481, 20482 przy ul. Szwajcaria w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego działki o  nr ewid.: 20476, 20478, 20477/1, 20477/2 

przy ul. Szwajcaria w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Kamil Klimek powiedział, że to klub „Suwałki Przyszłości” wystąpił z propozycją, aby takie 

miejsca do rekreacji stworzyć w granicach administracyjnych miasta, co będzie odpowiedzią 

na potrzeby mieszkańców. Poprosił, aby szczególnie te działki rekreacyjne pojawiły się na 

sprzedaż w jednym przetargu i aby te ceny nie były zaporowe. Podkreślił, że warto spojrzeć 

jeszcze w kierunku rodzinnych ogródków działkowych, ponieważ wśród mieszkańców jest 

zapotrzebowanie na tego typu przestrzenie.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/868/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

terenu obejmującego działki o  nr ewid.:  

20476, 20478, 20477/1, 20477/2 przy ul. Szwajcaria w Suwałkach.  

– stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu Osiedla Emilii Plater, położonego przy ulicy T. Kościuszki  

nr 85 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/869/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 
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w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu Osiedla 

Emilii Plater, położonego przy ulicy T. Kościuszki nr 85 w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 53 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 10962/1 i 12369/2 w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/870/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego 

działki o nr ewid.: 10962/1 i 12369/2 w Suwałkach.  

– stanowi załącznik nr 58 do protokołu 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowo – zachodniego rejonu ulicy Zastawie w Suwałkach.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 62 do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

 

 

UCHWAŁA nr LXVI/871/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowo – 

zachodniego rejonu ulicy Zastawie w Suwałkach.    

– stanowi załącznik nr 63 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia 

tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że podjęcie 

przedmiotowej uchwały wynika z obowiązku współdziałania organu stanowiącego Miasta 

Suwałk z organami nadzoru.  

W Regulaminie nadawania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” stanowiącym 

załącznik nr 1 do uchwały Nr LXIV/843/2023 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 

listopada 2023 r. w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” oraz 

regulaminu jego nadawania, należy wprowadzić zmiany określone niniejszą uchwałą. 

Charakter dokonywanych zmian nie wpływa znacząco na zasady przyznawania tytułu.  

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/872/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Miasta 

Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

– stanowi załącznik nr 66 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia 

tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że podjęcie 

przedmiotowej uchwały wynika z obowiązku współdziałania organu stanowiącego Miasta 

Suwałk z organami nadzoru.  

W Regulaminie nadawania tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk” stanowiącym załącznik nr 1 

do uchwały Nr LXIV/844/2023 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 listopada 2023 r. w 

sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania 

należy wprowadzić zmiany określone niniejszą uchwałą. Charakter dokonywanych zmian nie 

wpływa znacząco na zasady przyznawania tytułu.  

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/873/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta 

Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

– stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Suwałki lub jego 

jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, w 

których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały wraz z 

autopoprawką – wniosek stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała wraz z 

autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/874/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 
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z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Miastu Suwałki lub jego jednostkom organizacyjnym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną.– 

stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

budynków lub ich części, w których wykonano remont elewacji. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały wraz z 

autopoprawką – wniosek stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała wraz z 

autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/875/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków lub ich części,  

w których wykonano remont elewacji. 

– stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie 

zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca 

pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały wraz z 

autopoprawką – wniosek stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że to bardzo dobry pomysł, że jest zwolnienie z 

podatku w przypadku nowych miejsc pracy. Jak podkreśliła, bardzo ważne jest w tym 

kontekście, aby edukować młodych ludzi, aby wiedzieli, jak inwestować, jak tworzyć biznesy 

a co za tym idzie zatrudniać ludzi i tworzyć miejsca pracy.  
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała wraz z 

autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/876/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie zwolnień od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane z 

inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

gruntów stanowiących zrekultywowane tereny po górniczych wyrobiskach nadziemnych 

zajętych na potrzeby prowadzenia działalności w zakresie turystyki, rekreacji i sportu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały wraz z 

autopoprawką – wniosek stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Kamil Klimek powiedział, że Rada podejmuje ważne decyzje zachęcające do inwestowania 

w mieście, ale pytanie czy Miasto wykonuje kolejny krok, dzięki któremu potencjalny 

inwestor może dowiedzieć się o oferowanym wsparciu. Podkreślił, że Miasto ma fajne 

narzędzie, które mogłoby zachęcić do inwestowania w mieście, ale pytanie czy przedsiębiorcy 

o nim wiedzą. Trzeba zrobić coś, aby nie była to tylko sztuka dla sztuki.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przyznał, że na pewno jest jeszcze wiele do 

zrobienia, aby przebić się z ofertą terenów miejskich, które mogłyby być zagospodarowane. 

Znalezienie inwestora nie jest sprawą łatwą, ale cały czas są podejmowane próby w tym 

zakresie. Jeśli chodzi o teren pożwirowy przy ul. Krasickiego jest on przedmiotem 

zainteresowania osób, które organizują tam od czasu do czasu imprezy motoryzacyjne. Jak 

powiedział, kiedy tylko ma okazję zachęca miłośników sportów motoryzacyjnych do 

zainteresowania się tym terenem, jednak na razie bezskutecznie.   

Dodał, że jest bardzo dużo ofert sprzedaży prywatnych nieruchomości pod inwestycje, 

działalność przemysłową, usługową w różnych częściach miasta.  

Podkreślił, że odbywają się przetargi na miejskie nieruchomości i działki, ale z różnym 

skutkiem. Jeśli chodzi o tereny przemysłowe w planach miejscowych jest ich bardzo dużo i z 

tym nie ma problemu. 

Powiedział też, że pojawiają się różne pomysły na zagospodarowanie terenów m.in. pole 

golfowe czy park rozrywki, ale trzeba znaleźć inwestora, który podejmie temat.  
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała wraz z 

autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/877/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości gruntów stanowiących 

zrekultywowane tereny po górniczych wyrobiskach nadziemnych zajętych na potrzeby 

prowadzenia działalności w zakresie turystyki, rekreacji i sportu. 

– stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „przeciw” – 3 radnych; 

„wstrzymało się” – 3 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/878/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok. 

– stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2024-2041. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 3 radnych; 

„wstrzymało się” –3  radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVI/879/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-

2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 

 

Ad pkt. 28 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk w kwestii poruszonej przez radnego 

Bogdana Bezdzieckiego dotyczącej finansowania sportu dzieci i młodzieży powiedział, że 

musi zobaczyć, jak wygląda wykonanie ubiegłorocznego budżetu. Wówczas będzie można 

mówić o tym, jakimi kwotami Miasto może ewentualnie dysponować. Nad tematem trzeba się 

z pewnością pochylić. Dodał, że jest też możliwość przyznania środków finansowych w 

trybie pozakonkursowym, jednak chodzi o stosunkowo niewielkie środki, bo do 10 tys. zł.  

Jak powiedział, jeśli chodzi o sport dzieci i młodzieży pojawił się pomysł całkiem innego 

rozwiązania tej kwestii, ale wymaga to jeszcze analizy. 

Następnie odniósł się do pytania o elektroniczny system rezerwacji obiektów. Jak powiedział, 

pojawiła się inna koncepcja w tym zakresie. W ramach projektu smart city Miasto zleci 

opracowanie takiego programu, który pozwoliłby również na rejestrację online obiektów 

sportowych. Trzeba się liczyć z tym, że to potrwa. Podkreślił, że temat ten trzeba uregulować. 

 

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odniósł się do tematu PKS Nova, który 

poruszył radny Wojciech Pająk. Jeśli chodzi o to czy Miasto mogłoby przejąć suwalski 

oddział PKS powiedział, że nikt nie składał Miastu takiej oferty. Jeśli chodzi o fundusz 

rozwoju przewozów autobusowych powiedział, że czytał o tym, że kwota która była 

wydzielona na województwo podlaskie nie została wykorzystana, co oznacza brak 

zainteresowania w tym zakresie również ze strony samorządów gmin i powiatów. Dodał, że 

miasta domagają się, aby dać miastom możliwość sięgania po te środki, ponieważ obecnie są 

z tego wyłączone. Podkreślił, że obecnie kursy dalekobieżne w większej części są 

obsługiwane przez przewoźników prywatnych aniżeli przez Spółkę PKS Nova. Zasugerował, 

aby Rada Miejska zaprosiła na sesję przedstawicieli różnych przewoźników, aby 

podyskutować o przewozach regionalnych i dalszych.  

Jeśli chodzi o sylwestra miejskiego powiedział, że tym razem Miasto nie inwestowało w 

pokaz fajerwerków, ale zrobiło to wielu mieszkańców. Poprosił o wypowiedź w tym temacie 

Komendanta Straży Miejskiej.  
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Jeśli chodzi o kwestię spłaszczania wynagrodzeń ratowników, którą poruszał radny Kamil 

Klimek, Prezydent Miasta powiedział, że dyrektor OSiR ma od Miasta zgodę i gwarancję 

sfinansowania wyższych podwyżek dla ratowników. Podkreślił, że problem spłaszczania 

wynagrodzeń tyczy się nie tylko ratowników, ale też m.in. pracowników socjalnych  

z MOPR-u, pracowników kultury itd. Dodał, że na dzień dzisiejszy po podwyżkach płacy 

minimalnej pracownicy tacy jak konserwatorzy czy sprzątające zyskują najwięcej, bo prawie 

20%. Podkreślił, że trzeba zadbać o pracowników i trwają dyskusje, w jaki sposób ich 

docenić. Jak powiedział, to spłaszczenie wynagrodzeń jest widoczne, ale teraz nowa władza 

być może zaoferuje jakieś inne zmiany.  

Następnie Czesław Renkiewicz odniósł się do kwestii budowy dróg osiedlowych, głównie ul. 

41 Pułku Piechoty, Powstańców Śląskich i Kawaleryjskiej.  Jak powiedział, był już 

wykonawca, jednak okazało się, że Miasto nie otrzymało środków finansowych na remonty 

tych dróg. Powiedział, że dziś nie wiadomo, jakie będą środki finansowe na budowę dróg. 

Wiadomo, że na pewno nie będzie pieniędzy na budowę dróg z Unii Europejskiej.  

Jeśli chodzi o remonty ulic Miasto czerpało środki z rządowego programu rozwoju dróg. 

Miasto składa 10 wniosków a dostaje pieniądze na 1-2 ulice. Dodał, że nie wie, czy ten 

fundusz nadal będzie, bo rząd na razie nie daje żadnych sygnałów. Nie wiadomo również, czy 

będzie nadal Polski Ład. 

Podkreślił, że Miasto ma bardzo dużo pilnych tematów, jeśli chodzi o drogi, ale nie wiadomo, 

jakie pieniądze z zewnątrz będzie można pozyskiwać i na jakich zasadach.  

 

Jeśli chodzi o kwestię poruszoną przez radnego Karola Korneluka dotyczącą miejsc 

parkingowych przy Powiatowym Zespole ds. Orzekania o Niepełnosprawności, Prezydent 

Miasta powiedział, że temat trzeba przenalizować i zobaczyć czy uda się zorganizować  

np. 2 miejsca parkingowe dla osób niepełnosprawnych.  

Jeśli chodzi o Suwalski Budżet Obywatelski przyznał, że rzeczywiście procedury 

przyspieszono. Dodał też, że w lutym chciałby przedstawić projekt uchwały dotyczący SBO 

na kolejny rok.  

 

Następnie Prezydent Miasta odniósł się do kwestii poruszonej przez radnego Jacka 

Juszkiewicza dotyczącej zielni, która została wycięta przez dewelopera przy ul. Bulwarowej. 

Jak powiedział, zezwolono na wycinkę 89 drzew w tym 33 za opłatą. Inwestor może nie 

opłacić tego, jeśli odsadzi 211 sztuk. Nasadzenia te dotyczą również ul. Bulwarowej. Z uwagi 

na to, że inwestycja zamarła, inwestor zwrócił się o prolongatę tego terminu i została ona 

zastosowana do 15 listopada 2025 r. Nawet jak inwestycja nie będzie realizowana, kwotę za 

wycinkę trzeba będzie wyegzekwować, ponieważ drzewa już zostały wycięte.   

Kolejno poruszył temat stanu technicznego budynku, w którym mieści się biblioteka. Jak 

powiedział widział pomieszczenia, które zostały zalane. Remont dachu był wykonywany w 

2008 r., natomiast w 2022 r. za kwotę ok. 38 tys. zł były naprawy dachu i jak się okazuje 

nieskuteczne. Dach jest do przebudowy, łącznie z więźbą dachową, ociepleniem itd. 

Podkreślił, że pojawia się tu temat budowy mediateki. Miasto dostało na ten cel 7 mln euro, 

jednak są to środki niewystraczające. Pojawiła się szansa na dodatkowe pieniądze z budżetu 

państwa i wniosek w tej sprawie został złożony. Ostateczną decyzję o budowie mediateki 

trzeba jednak pozostawić dla nowej rady miejskiej. Dodał, że należy w jakiś sposób 
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tymczasowo ten dach naprawić, bo nawet jeśli mediateka zostanie wybudowana, to potrwa to 

kilka lat, więc do tego czasu biblioteka musi funkcjonować. Jeśli chodzi o wykonywanie 

remontów, Prezydent Miasta powiedział, że jest nad tym nadzór, są odbiory itd. a jednak 

część tych remontów jest nieskuteczna. 

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odniósł się do tematu zimowego 

utrzymania dróg i chodników. Jak powiedział, w jego ocenie jeśli chodzi o przejezdność 

głównych ciągów komunikacyjnych była ona dobra i na pewno lepsza niż w ubiegłym roku. 

Jeśli chodzi o chodniki jest niedosyt, jednak Miasto nie ma takich sił i środków, aby w 

krótkim czasie wszystko odśnieżyć. Przyznał, że te główne chodniki np. prowadzące do 

dworca powinny być odśnieżone w pierwszej kolejności. Dodał też, że wiele nieodśnieżonych 

chodników należy np. do jednostek, które w weekendy nie pracują i wtedy tych nikt ich nie 

odśnieża. Różnie jest też z mieszkańcami w tym zakresie.  

Jeśli chodzi o ul. Patli i ul. Minkiewicza, o których była mowa, Prezydent Miasta powiedział, 

że rzeczywiście jest to problem. ZDiZ powinien przyjąć w grafiku, że jeśli są takie ulice, że 

nie ma ich jak odśnieżyć ze względu na stojące samochody, to trzeba to zrobić np. w porze 

nocnej, kiedy tych samochodów jest tam mniej.  

Podkreślił, że kiedy zobaczył nieodśnieżone parkingi na ul. Kościuszki zwrócił się z 

zapytaniem, czy jako Prezydent Miasta może zwolnić na ten czas, kiedy te parkingi są 

zaśnieżone zwolnić z opłat za parkowanie. Okazało się, że takiej możliwości nie ma, 

ponieważ potrzebny byłby odpowiedni zapis w uchwale dotyczącej pobierania opłat za 

parkowanie.  

 

Następnie poruszył temat zgłoszony przez radnego Adama Ołowniuka dotyczący utworzenia 

klasy o profilu artystycznym. Prezydent Miasta zapowiedział, że zostanie to przeanalizowane 

i omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania w lutym. Jeśli chodzi o budynek 

przy ul. Kościuszki 45 jest wola ze strony Urzędu Marszałkowskiego i Aresu, żeby w 

pozyskanym budynku na Osiedlu II zorganizować żłobek miejski, na który Miasto ma środki 

finansowe, natomiast Kościuszki 45 wyremontować od potrzeby Aresu i go przekazać. Dodał, 

że jest to dość skomplikowana sprawa w zakresie proceduralnym, ale jest wola wszystkich 

stron, aby te procedury przeprowadzić.  

 

Następnie Prezydent Miasta odniósł się do tematu dworca PKP, który poruszył 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Zdzisław Przełomiec. Jak powiedział, z tego co pamięta 4 

lata trwało opracowywanie dokumentacji i 26 stycznia br. Wojewoda Podlaski wydał 

pozwolenie na budowę. Chodzi o remont dworca i budowę 16 miejsc postojowych. Teraz 

PKP musi ogłosić przetarg itd., więc nie wiadomo, kiedy ten remont będzie przeprowadzony. 

Jeśli chodzi o temat Rail Baltiki, kwestia przejścia kolei przez miasto jest uzgodniona, ale 

Miasto nie ma odpowiedzi na pismo, które wystosowało z prośbą o skorygowanie pewnych 

zapisów i trzeba tu będzie monitować. Dodał, że niepokoi go informacja związana z budową 

drogi ekspresowej do Białegostoku. Powiedział, że ostatnie informacje, jakie posiada są takie, 

że powinien być ogłaszany przetarg na budowę fragmentu tej trasy i ten przetarg nie jest 

ogłaszany. Ktoś to blokuje, więc pomysł, aby Podlaski Zespół Parlamentarny spotkał się w tej 

sprawie jest dobry, by stanowisko to mocno eksponować i ponownie nagłaśniać, aby nie 

zostało znowu odłożone na półkę.  
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Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do tematu poruszonego przez 

radnego Kamila Klimka dotyczącego oferty instytucji miejskich na czas ferii. Jak 

powiedział, Miasto stara się robić w tym zakresie, jak najwięcej może. Przyznał, że OSiR od 

lat organizuje ten wypoczynek zarówno na czas ferii, jak i wakacji. Włączył się w to Suwalski 

Ośrodek Kultury i też już te turnusy są organizowane. Jeśli chodzi o zaangażowanie innych 

jednostek, Roman Rynkowski powiedział, że biblioteka i muzeum organizują zajęcia w 

określonych godzinach. Dodał, że od ubiegłych wakacji włączyły się w te działania szkoły. 

Turnusy wakacyjne organizowała Szkoła Podstawowa nr 6, natomiast jeśli chodzi o ferie to 

dwa turnusy zostały zorganizowane w SP nr 7. Dodał, że pewnym ograniczeniem jest 

pragmatyka zawodowa, ponieważ nauczyciele mają wolne i powstaje problem, bo dyrektorzy 

są zdani na pracowników, którzy nie są nauczycielami. Pracownicy ci muszą mieć specjalne 

kursy, aby mogli być opiekunami dzieci i nie we wszystkich szkołach tacy pracownicy są. 

Dodał, że w styczniu Suwalski Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli zorganizował takie 

szkolenie dla pracowników nie będących nauczycielami i 16 osób to szkolenie ukończyło, 

dzięki czemu pod tym kątem Miasto jest przygotowane na okres wakacyjny. Dodatkowo 

wskazano dyrektorom środki finansowe, z których można skorzystać w tym zakresie. 

Podkreślił, że w niektórych szkołach nie ma możliwości zorganizowania turnusów ze 

względu na trwające remonty pomimo, że np. w SP nr 4 była taka chęć.  

 

Następnie Roman Rynkowski odniósł się do tematu zawodnika jiu-jitsu, o którym mówił 

radny Karol Korneluk. Powiedział, jest to szerszy problem, ponieważ pewnym 

ograniczeniem, jeśli chodzi o wynagradzanie zawodników jest przynależność klubów 

sportowych do związków sportowych w rozumieniu ustawy. Dodał, że odbyło się spotkanie z 

mamą tego zawodnika i złożono propozycję, jak można go było uhonorować, bo rzeczywiście 

ma duże osiągnięcia w swojej dziedzinie.  

 

Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej powiedział, że jeśli chodzi o pytania 

dotyczące miejskiego sylwestra, które zadał radny Wojciech Pająk, to z informacji, które 

posiada wynika, że był to bardzo spokojny sylwester. Podkreślił, że mimo wszystko zdarzają 

się przypadki nieodpowiedzialnych zachowań, jeśli chodzi o puszczanie fajerwerków. Jeśli 

chodzi o stoiska, gdzie można było zakupić fajerwerki, to decyduje o tym zarządca terenu, na 

którym takie stoisko ma być umieszczone. 

 

Następnie Grzegorz Kosiński odniósł się do tematu parkowania poruszonego przez radnego 

Kamila Lauryna. Jak powiedział, Straż Miejska kontroluje tę sprawę a jeśli ktoś ma 

zastrzeżenia lub uwagi można je również zgłaszać pod bezpłatnym numerem telefonu. 

Jeśli chodzi o nieodśnieżone chodniki Grzegorz Kosiński podkreślił, że Straż Miejska stara 

się dotrzeć do wszystkich właścicieli nieruchomości, jednak trzeba brać pod uwagę, że 

występują różne sytuacje życiowe tych osób np. pobyt w szpitalu, choroba itp. i wówczas te 

chodniki są odśnieżane z opóźnieniem.  

 

Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ w Suwałkach odniósł się do tematu sprzedaży fajerwerków, 

który poruszył radny Wojciech Pająk. Jak zaznaczył, w pasie drogowym na terenach 
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zarządzanych przez ZDiZ na sprzedaż fajerwerków były udostępnione dwa miejsca. Pozostałe 

stoiska były na terenach prywatnych.  

Następnie Tomasz Drejer odniósł się do prośby radnego Kamila Klimka o utwardzenie ulic 

osiedlowych: 41 Pułku Piechoty, Powstańców Śląskich i Kawaleryjskiej. Powiedział, że jak 

tylko ruszą inwestycje drogowe i destrukt będzie dostępny to wszystkie te drogi będą nim 

utwardzone.  

W sprawie miejsc parkingowych przy Powiatowym Zespole ds. Orzekania o 

Niepełnosprawności zapewnił, że ZDiZ zajmie się tym tematem. Jest to obszar strefy 

konserwatorskiej, wiec trzeba przeanalizować, gdzie te miejsca stworzyć.  

Następnie Tomasz Drejer odniósł się do tematu odśnieżania ul. Patli i ul. Miniewicza. Jak 

powiedział, są to dwie ulice w mieście, które nie mają chodników a mieszkańcy nie mają 

obowiązku sprzątać przed własnymi posesjami. Powiedział, że generalnie odśnieżanie tych 

bocznych ulic odbywa się nocą i wieczorami, kiedy tych samochodów jest mniej.  

Jeżeli chodzi o odśnieżanie przy dworcu kolejowym to chodnik należy do PKP, więc nie jest 

to zadanie służb miejskich.  

 

Ad pkt. 29 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej zapowiedział, że najbliższa sesja 

planowana jest 28 lutego 2024 r. Dodał, że będzie to jedna z dwóch ostatnich sesji, ponieważ 

sesja marcowa kończy kadencję.  

 

Kończąc LXVI sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, 

Prezydentom oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział, po czym zamknął obrady Rady 

Miejskiej.  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
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